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VSAKA ZMAGA, nov korak k končni zmagi
Brigada Kmeta Martina iz Hrastnika in Erjavca Franca iz Trbovelj 
si delita prvo in drugo mesto v decembrskem tekmovanju

V zaključni bitki trboveljskih in hra, 
stniških rudarjev za dosego letnega 
plana so odigrale najpomembnejšo 
vlogo najboljše rudarske brigade v 
Hrastniku in Trbovljah. Za naslov 
najboljše brigade se je v mesecu de
cembru kosalo 21 brigad in delovnih 
številk Bitka za prvo mesto je bila 
vključena v tekmovanje za čast 10. 
obletnice OF Slovenije Boj brigad 
je bil izredno oster in napet in se 
vse do zaključka tekmovanja ni ve
delo, kdo bo zmagovalec.

V sredo 10. t. m. se je sestala v 
Trbovljah tekmovalna komisija, da do
loči zmagovalca. Komisija je izraču
nala, da pripada prvo in drugo mesto 
v tem tekmovanju Kmetovi brigadi iz 
Ojstrega in Erjavčevi brigadi na za 
hodnem obratu. Tako je brigada Kmeta 
Martina iz Hrastnika izvršila v de
cembru 348 šihtov, na posameznem 
moža 29 šihtov, dnevni povpreček na 
moža nakopanega premoga pa znaša 
8,65 m-3 in je brigada nakopala v de

cembru 1.341 m3 premoga, poleg tega 
pa izvršila nad 50% postranskega dela, 
ker se v območju Hrastnika dela še 
vedno z ročnim zasipom. Brigada 
Erjavca Franca iz Trbovelj, ki šteje 
4 može, je nakopala na moža prav 
tako 8,65 m3 premoga, na moža pa 
pride 29,2 šihtov.

Tretje mesto je komisija prisodila 
brigadi Bibiča Ivana na zahodnem ob. 
ratu, ki šteje 8 mož, ki je nakopala 
v decembru 2.024 ton premoga, na 
moža pa je izvršila 28,5 šihtov. Bibi
čeva brigada je normo dosegla s 187,9% 
Brigada Magistra Franca je nakopala 
1.867 ton premoga, šteje 8 mož in je 
normo dosegla s 165,6%. Brigada to
variša Sajeta je dosegala normo e 
165,2%, brigada Dolenska pa s 163%.

Najštevilnejša je brigada Zagoriška 
Antona, ki šteje 42 mož. Nakopala je 
v decembru 8.602 toni premoga in 
prekoračila normo za 43,1%. Tudi 
brigada Fekonje Ivana je dosegla lep 
uspeh, saj je normo presegla Za 53,4%

ZMAGA RUDARJEV RUDNIKA
Trbovlje-Krastnik in tekmovanje v počastitev 
10 obletnice 0F Slovenije

V tretjem mesecu tekmovanja v 
čast 10. obletnice OF so dosegli trbo
veljski in hrastniški rudarji pomem
ben uspeh. Eno svojih največjih zmag 
so dosegli v decembru z izpolnitvijo 
svojega letnega plana, drugo pa z iz
vršitvijo mesečne proizvodne naloge, 
ki so jo prekoračili za 12,7%. Primanj
kljaj, ki sta ga imela obrata Ojstro in 
Hrastnik v svojem letnem planu ob zdru
žitvi z rudnikom Trbovlje, so združeni 
trboveljski in hrastniški rudarji v ce
loti nadoknadili s svojim vztraijnim 
delom in voljo. Storilnost na premogu 
se je v novembru dvignila za 4 %, v 
decembru pa za nadaljmih 5% Posa
mezni brigadirji so dvignili proizvod
njo na moža od 8 ton na 11 in celo 
na 12 ton, kar je izreden uspeh.

K uspehu v rudniški proizvodnji Je 
pripomogla tudi dobra delovna disci
plina in so znašli neopravičeni izostan
ki le 0,4 %. V tekmovanje na rudniku 
je bilo vključenih 21 brigad in številk, 
najboljše uspehe pa sta dosegli briga
da Kmeta Martina na obratu Ojstro in 
brigada Erjavca Franca na zahodnem 
obratu, ki si delita tudi prvo in drugo 
nagrado. Tudi obveze, ki so jih pre
vzeli posamezniki za dosego plana, 
so bile v celoti izvršene in so dale v 
decembru 383 vagonov premoga.

S prostovoljnim delom pri najraz
ličnejših delih kakor tudi na kulturnem

20.509 prostovoljnih ur v decembru 
področju so člani sindikata rudarjev 
dosegli lepe uspehe Na ekonomiji v 
Hotemežu je bilo opravljenih 456 de
lovnih ur, na Partijskem domu 895 
ur, pri gradnji stanovanjskih hiš 948 
ut, na proizvodnji premoga 8665 ur, 
pri gradnji gasilskega doma v Hrast
niku 200 ur, pri gradnji vodovoda na 
Kalu 89 ur, na separaciji pri čiščenju 
130 ur. Rudarska godba je pri vajah 
in nastopih izvršila 770 delovnih ur, 
pevsko društvo Zarja 1260 ur, drama 
SKUD 1448 ur, mešani pevski zbor 
3040 ur, pri kulturnem delu so opravili 
hrastniški rudarji 2150 ur, o-.b pripra 
Vah za Novoletno jelko v bolnici in 
drugod pa 468 ur.

Uspehi
pri kulturno prosvetnem delu

Pomembni so uspehi na področju 
kultumo-prosvetnega dela. Člani de
lavskega sveta so imeli tri predavanja. 
Ob podaljšanju petletke za eno leto 
so bila v Trbovljah in v Hrastniku 
velika množična zborovanja, manjša 
pa pa vseh rudniških obratih. V okvi
ru Ljudske univerze sta bili 2 preda, 
vanji. Pri volitvah v okrajni ljudski 
odbor so sodelovali tudi člani sindi 
kata rudarjev, tako pri agitaciji, pri 
pisanju volilnih parol ter pri izvršitvi 
volitev samih. Zvočna aparatura je 
oddajala v časiu volitev svoj vsako
dnevni program, prav tako v bitki za 
plan rudnika. Oddaje so lahko poslu
šali po vseh kolonijah. V počastitev 
Dneva JA sta bili proslava v Trbov
ljah in Hrastniku. Dramska sekcija je 
dala 4 predstave in eno premiero, 
dramska sekcija SKUD v Trbovljah 
je ustanovila Veseli teater in dala na 
Silvestrov večer 2 predstavi. Rudarska 
mladina je ustanovila lutkovno gle.

Na vzhodnem obratu je bila naj
boljša Petkova brigada, ki je normo 
dosegla s 126,1%, akoravno je de. 
lala pod izredno težkimi odkopniml 
pogoji. Na vzhodnem obratu so do
segle normo preko 100% še sledeče 
brigade: brigada Kmetiča Maksa s 
109,7%, brigada Sentura Staneta s 
124,4%, brigada Žunka Ladislava pa 
s 114,7%.

Na dnevnem kopu Dobma-Neža so 
se borile za naslov najboljše brigade 
delovne številke Pasariča, Kotarja, 
Zičkarja, Smaglja in Martinčiča Franca! 
Najboljši uspeh je dosegla Pasaričeva 
številka, ki je normo presegla za 41,19%, 
Martinčičeva za 38,37%, Rotarjeva 
za 31%, Smagljeva za 13,8% in 2ič- 
karjeva za 4,5%.

Najboljše brigade in številke so pri
čele delati tudi v novem letu z Istim 
delovnim elanom, ker se zavedajo, da 
je dosega letnega plana rudnika od
visna v glavnem od dosega vsako
dnevne proizvodne naloge posameznika.

dališče in uprizorila ob Novoletni 
jelki 4 predstave za naše najmlajše. 
V Hrastniku so priredili slavnostno 
akademijo v počastitev 150-letnice 
rojstva Franceta Prešerna, kjer je so. 
delovalo 150 članov. Uredili so si tudi 
šahovsko sekcijo in potrebno sobo ter 
organizirali šahovski turnir. Izpopol
nili so sindikalno knjižnico in kupili 
200 novh knjig. Prav tako so si uredili 
strokovno knjižnico z rudarsko litera
turo. Pri sindikalni godbi se uči na 
novo 18 mladincev.

Vse kar so opravili trboveljski in 
hrastniški rudarji na kultumo-pro. 
svetnem področju, s svojim prostovolj
nim delom in z dosego ene svojih 
največjih zmag, t. j. z izvršitvijo svo
jega letnega plana, je lepo darilo v 
počastitev 10. obletnice OF Slovenije.

Zagorski rudarji 
tekmujejo

Rudnik Zagorje v preteklem letu 
ni dosegel letnega plana. Pomanjkanje 
delovne sile, zelo neugoetoi delavni po. 
goji na odkopih, pronicanje vode s 
površine v jamo in razni drugi vzroki 
so ovirali delovni kolektiv, da ni mo
gel stoodstotno izvršiti svoje letne 
planske naloge Toda zagorski rudarji 
hočejo manjkajoče tone iz prejšnjega
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leta nadoknaditi v letu 1951. V ta na
men so bila prejšnji teden zborovanja 
v vseh jamskih obratih, kjer so skle
nili, da sprejmejo povišani operativni 
plan ki predvideva za mesec Januar 
povišano produkcijo, tako da bo pri. 
manjkljaj iz lanskega leta nadokna. 
den že ta mesec.

Dve važni izjavi maršala 
Tita

Pred kratkim je imel naš maršal 
Tito razgovor z beograjskim dopisni, 
kom »United Pressa«, g. Edvardom 
Corryjem. ki je zadal Maršalu raz. 
lična vprašanja. Tako je vprašal ta 
dopisnik,' ali misij Maršal, da je voj
na neogibna?

Maršal Tito mu je odgovoril:
ifPo preizkušnjah, skozi katere so 

šli ljudje po minuli vojni, ne smemo 
izgubiti upanja v to, da’ je mogoče 
preprečiti vojno Vedno je možno, da 
se ohrani mir. Položaj pa je kritičen.«

Nadalje je vprašal zastopnik svetov
nega tiska, ali je Maršal mnenja, da 
je dosedaj dobljena pomoč dovolj ve- 
lika, da omogoči Jugoslaviji prebro. 
diti zimo in da bo dežela dovolj močna 
za bližajočo se kritično spomlad?

Na to vprašanje je dejal Maršal ta. 
kole.

»Pomoč, ki je nameravana, nas bo 
izvlekla iz krize na pomlad in nam 
bo omogočila, da glede prehrane 
zdržimo celo 'gospodarsko leto.«

Najboljše frontne or
ganizacije so bile pohva

ljene
Za tekmovanje v počastitev 10. ob

letnice OF Slovenije so bile na seji 
izvršnega odbora OF okraja Trbovlje 
nagrajene najboljše frontne organiza
cije okraja. Tekmovanje je razdeljeno 
na deset skupin.

Med mestnimi odbori OF je dosegla 
najboljše uspehe frontna organizacija 
mesta Trbovlje, ki je prejela prehodno 
zastavo okrajnega odbora OF. Prizna
nje za dosežene uspehe so dobile še 
sledeče organizacije: VI. in XI. teren 
mesta Trbovlje, Ravenska vas nad Za
gorjem, vaški odibor OF Trojane, Mlin- 
še, Zupa, nadalje Krnice, Dol pri 
Hrastniku in MOOF Radeče. Ta pri
znanja so bila izrečena za uspehe, ki 
so jih frontne organizacije dosegle v 
decembru.

Letni plan so v Jagnenici izvršili
V Jagnenici so bili frontovci v mi

nulem letu pri prostovoljnem delu 
podjetni, na ostalih sektorjih dela so 
pa zaostali. Tako so pri prostovolj
nem delu opravili nad 3500 ur in sicer 
pri gradnji daljnovoda od papirnice 
do Jagnenice 1650 ur, v Tednu cest 
320 ur, pri gradnji gasilskega doma 
520 ur, pri pogozdovanju, spomladan
ski setvi, iskanju koloradskega hrošča 
ter pri gradnji transformatorja pa 
nad 1500 ur. V tekmovanju v čast 10 
obletnice OF so si zadali nalogo, da 
bodo redno pobirali članarino, kar 
sedaj tudi izvršujejo. Odbor OF je 
skupno z organizacijo AFZ priredil 
pspelo Novoletno jelko. Šibka stran 
odbora OF pa je, da se v Jagnenici 
premalo dela na kulturno-prosvetnem 
področju in pri organizaciji študija 
Lontovcev.

Tudi delavci »lesnega prostora« so doprinesli svoj delež k dosegi plana.

Stalna borba za visoko idejno 
življenje v frontnih kotičkih. 

I naj bo neprestana skrb
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Nov sistem v blagovnem prometu
in prosti prodaji industrijskega blaga

Zvezna vlada je v zadnjih dneh iz
dala več ukrepov s ciljem, da se or
ganizira trgovanje z industrijskimi 
proizvodi res na trgovski osnovi in 
odstranijo vse zapreke, ki so do sedaj 
ovirale prost promet z industrijskimi 
proizvodi.

.Ves promet z industrijskimi proiz
vodi je po novem sistemu postavljen 
po principu ponudbe in povpraševanja. 
Razumljivo, da uporaba tega principa 
V trgovini ne trpi nobenega omejeva
nja V toku blaga samega, niti pri for
miranju cen. Sprememba sistema one
mogoča vsako administrativno poslo
vanje, odnosno razdeljevanje na osno
vi razdelilnikov v trgovini. Le tržišče, 
na katerem nastopajo potrošniki, bo 
pokazalo potrebo po količini, vrsti in 
kvaliteti blaga, in odnosi med razpo
ložljivo količino napram povpraševa
nju bodo tisti, ki bodo formirali cene 
temu blagu.

Za uspešno izvajanje opisanega na
čina so odstranjene v trgovski mreži 
Vse ovire in meje, ki so se postavljale 
doslej zaradi različnih načinov trgova
nja. Celotni fond blaga je bil do sedaj 
razdrobljen po načinih trgovanja in to 
predvsem za zagotovljeno preskrbo, 
vezano in prosto trgovino. To razko
sanje je povzročilo, da je blago še v 
večji meri primanjkovalo, kot ga je 
bilo dejansko na razpolago. Poleg te
ga se je blago težko prenašalo iz ene
ga načina trgovanja v drugega, ker je 
bilo to povezano z zamudno admini
stracijo. Z odpravo takega načina trgo
vanja bo iond blaga enoten in dosto
pen vsem, ki so zanj interesenti. S tem 
bo tudi izginjala nekurantnost, ki ni 
imela vedno vzrok v vrsti blaga, am
pak mnogokrat zato, ker blago zaradi 
drobljenja fondov po različnih načinih 
trgovanja ni bilo vsakomur dostopno.

Tudi osebje v trgovini ni pokazalo 
povsod dovolj želje in volje, da nabavi 
za svoje potrošnike tiste vrste blaga, 
ki Si ga najbolj želijo. Navajeni, da 
dobilo v trgovinb ob določenih rokih 
blago po »razdelilniku«, so postali na
vadni »razdeljevalci«. Pri novem na
činu trgovanja z industrijskimi proiz
vodi bodo morali uslužbenci v trgovi
ni uporabiti vso svojo sposobnost pri 
nabavi in iskanju virov blaga, razvila 
se bo iniciativa, oziroma spremenil 
odnoS do potrošnikov. Z novimi pred
pisi se uvaja nagrajevanje po učinku 
dela.

Da bodo uslužbenci čim bolje za
služili, se bodo morali potruditi in 
opraviti več prometa, kar bodo dose
gli le s pravilnim odnosom do strank 
in dobro organizacijo nabave take 
Vrste blaga, po katerem je povpraše
vanje.

Težave v našem gospodarstvu, kate
re SO nam povzročile informbirojev- 
ske države s svojo blokado, nadalje 
suša v preteklem letu in pa splošni 
dvig cen na mednarodnem trgu nare
kujejo, da enakomerno porazdelimo 
bremena na vse prebivalce. Toda ugo
toviti moramo, da so ravno posledice 
suše povzročile rast špekulativnih ele
mentov na vasi in okoriščanje s teža
vami, ki jih imamo v prehrani. V na
šem okraju lahko ugotovimo, da so se 
cene blagu kmetijske proizvodnje 
znatno dvignile in da je upadel dotok 
blaga Jz vasi na tržišče. Vzrok moramo 
iskati v tem, da kmetje prejemajo za 
nitaogo manjše količine blaga znatno 
Večje vsote denarja in jim zaradi tega 
ni potrebno prinašati na trg svoje vi
ške. Zaradi dovoljnih denarnih sred
stev kmetje ne stremijo za povečanjem 
proizvodnje. Posledice tega nosijo v 
celoti naši potrošniki v centrih, ki mo
rajo plačati dražje kmetijske proiz
vode in se omejevati v drugih vsako
dnevnih potrebah. Ce bi to stanje dalje 
časa trajalo, bi padla življenjska raven 
delavcev In nameščencev.

Ce primerjamo cene Industrijskih 
proizvodov s kmetijskimi, potem ugo
tovimo, da je odnos postal že nevzdr
žen. Cena jajcu no trgu v Trbovljah

je bila enaka ceni 4—5 kg soli ali pa 
12—15 škatlicam vžigalic fn slično. 
Posledica tega je bila, da so kmetje 
začeli slabo izpolnjevati dolžnosti do 
države, mislimo pri lem obvezno od
dajo in so strmeli za tem, da so pro
dali to blago po visokih špekulativnih 
cenah. Z neizvajanjem odkupnih ob
vez pa se ogroža pravočasna preskrba 
industrijskega in mestnega prebival
stva in s tem izvrševanje proizvodnih 
planov v industriji. Pri tem moramo 
izvzeti tiste kmete, k so svojo obvezo 
napram skupnosti izvršili, toda so bili 
prikrajšani zaradi tega, ker jim po 
dosedanjem načinu nismo vedno mo
gli nuditi v vezani trgovini zaželene
ga blaga.

Katere spremembe prinaša novi si
stem na področju blagovnega prometa?

Vsi fondi industrijskega blaga bodo 
imeli le prosto formirano ceno in bodo 
dostopni vsem. Cene blagu bodo kole- 
bile pač odvisne od ponudbe in po
vpraševanja.

Potrošniki, prevzeti na zagotovljeno 
preskrbo po veljavnih predpisih, bodo 
še naprej prejemali nakaznice za na
kup industrijskega blaga. Nakaznice 
bodo samo v treh kategorijah in to:

»IR« nakaznice, katere prejmejo vse 
zaposlene osebe, učenci v gospodar
stvu, vojni invalidi, invalidi dela, 
osebni upokojenci, učenci strokovnih 
šol in študentje. Nakaznice »IG«, ka
tere bodo prejemali ostali upravičen
ci in »ID« nakaznice za otroke do 
14 let. Poleg tega ostanejo »VP« na
kaznice za noseče in vojne invalide, 
ki imajo ortopedske pripomočke. Vse 
ostale vrste posebnih nakaznic za in
dustrijske proizvode so odpravljene. 
Nakaznice bodo imele sledečo denar
no vrednost:

»IR« nakaznica 3.700.— din,
»IG« nakaznica 2.200.— din in
»ID« nakaznica 3.000.— din.
Po višini vrednosti nakaznice za 

otroke se vidi skrb, ki je posvečena 
družinam, ki imajo otroke. Vsi ti po
trošniki bodo imeli pri nabavi indu
strijskega blaga 80o/o popusta na pro
ste cene do izčrpanja vrednosti na
kaznice. Točke in boni, ki jih potroš
niki še imajo, so v veljavi do 31. mar
ca 1951. in se nanje kupuje po nave
denem novem načinu, to je s popustom.

Kmetje, ki državi oddajo svoje pro
izvode po nižjih cenah in dobivajo 
bone, bodo imeli pri nakupu z boni 
65»/o popusta na proste formirane cene.

Proste cene ne veljajo za milo, pre
mog in drva, ki se še naprej prodajajo 
potrošnikom na zagotovljeni preskrbi 
po dosedanjih cenah in načinu.

Ukinjena so vsa nakazila preko raz
nih organov in organizacij za nakup 
pohištva, radioaparatov in slično po 
nižjih cenah.

S popustom se Jahko kupuje tudi 
sol in petrolej. Tobak in vžigalice je 
mogoče kupiti le z gotovino.

Da ne bodo potrošniki na zagotov
ljeni preskrbi prizadeti zaradi poviša
nja cen monopolskih izdelkov in sploš
nih posledic zaradi suše, je Vlada zni
žala cene za prehrano v zagotovljeni 
preskrbi in v vezani trgovini v po
vprečju za 39—40°/0.

Gleae na takšno znižanje cen bodo 
potrošniki v zagotovljeni preskrbi iz
dali v letu 1951. približno 7 mil jard 
manj za živila, kmetje pa za živila, 
ki jih dobivajo v vezani trgovini, pri
bližno 500 milijonov manj. To pome
ni, da bodo za količine živil po zni
žanih cenah v zagotovljeni preskrbi in 
vezani trgovini delavci, uslužbenci in 
kmetje, ki ne pridelujejo žita, ki pa 
dobivajo žito od države, izdali pri
bližno 7 milijard 500 milijonov dinar
jev manj.

V organizaciji trgovske mreže na
stopa važna sprememba. Vsak potroš
nik lahko kupuje industrijsko blago v 
vseh prodajalnah na vrednostne bone 
s popustom ali pa prosto na vsem 
ozemlju FLRJ. Torej ni nobene ome
jitve več pri nakupu v raznih indu

strijskih magazinih, ali pa v teritorijal- 
nem pogledu. Taka sprostitev bo omo
gočila prodajo blaga, ki je bilo do se
daj neidoče in je ležalo po raznih po
slovalnicah kot smo uvodoma ugoto
vili. Potrošniki bodo odslej imeli naj
širše možnosti nakupovanja blaga s 
popustom tudi tistih predmetov, ki so 
bili doslej le v prosti prodaji pred
vsem izdelkov lokalne industrije.

Nov sistem bo mnogo pripomogel k 
pravilni organizaciji trgovske mreže. 
Le dobra organizacija in primeren pro
met bosta merilo za otvarjanje trgo
vin. Nerentabilne poslovalnice bodo 
nujno propadle, odnosno se bodo mo
rale pričeti baviti s sorodnimi posli 
(odkupi kmečkih pridelkov). To bo 
predvsem veljalo za kmetijske zadru
ge, kjer bodo upravni odbori morali 
odločno prekiniti z dosedanjim nači
nom dela in posvetiti mnogo več skrbi 
trgovski poslovalnici, če jo bodo hoteli 
še nadalje obdržati.

V trgovini se v marsičem zmanjša 
tudi administracija in poenostavi evi
denca. To pomeni sprostitev kadra, ki 
se bo lahko posvetil nabavi blaga, od
nosno bodo odvisni ljudje v trgovini 
lahko odšli na druga dela v gospodar
stvu.

Cene, ki bodo pri industrijskem 
blagu kolebale v sorazmerju s cenami 
kmetijskih proizvodov, bodo pripomo-

Uspehi, ki jih je dosegel IO KLO 
Zagorje lansko leto, so lahko drugim 
podobnim ustanovam za zgled. Dose
ženi so bili s sodelovanjem množic v 
raznih komisijah v sestavu IO, nada
lje s pomočjo ljudske inšpekcije, go
spodarskega sveta, sveta potrošnikov 
itd. Odborniki in poverjeniki so z 
osebnim prepričevanjem dosegli izvr
šitev vseh tekočih nalog. Tak primer 
so volitve v OF, ki so bile opravljene 
s 97.1V0, volitve v OLO pa z 99.13°/», 
prav tako je bil plan vpisa zadnjega 
ljudskega posojila prekoračen. Iz re
ferata članov IO ter iz diskusije na 
rednem zasedanju KLO dne 27. m. m. 
povzemamo problematiko dela v lan
skem letu.

Vplačilo davčnih obvez je potekalo 
v redu in je ob koncu leta ostalo ne
plačanih okrog 7000 din na dohodnini, 
45.000 din pa na davku za promet. Ti 
zaostanki so sporne terjatve, glede ka
terih so vložene prošnje oz. pritožbe.

V lokalni industriji se zaznamuje iz
boljšanje, zlasti v privatnem sektorju. 
Privatna obrt razpolaga s svojo goto
vino prosto in ima možnost preskrbe 
potrebnega materiala na prostem trgu, 
medtem ko krajevna gospodarska pod
jetja te ugodnosti nimajo, ker z goto
vino ne razpolagajo prosto. Zaradi te
ga je postrežba pri krajevnih podjet
jih slabša kot pri zasebnih. Z ustano
vitvijo okrajne obrtne zbornice se 
obeta izboljšanje v tem pogledu.

Posebna pozornost se posveča ko
munalnim vprašanjem. Lansko leto se 
je nadaljevala izgradnja vodovoda, ki 
bo letos končan. Izvršni odbor rešuje 
stanovanjsko vprašanje predvsem s 
podporo gradnje zasebnih hišic. Lan
sko leto ja dal na razpolago zemljšča 
za 30 takih hišic, letos pa jih bo dal 
še za sto. — Ureditev cest in kanali
zacije se nadaljuje. Sprejet je sklep 
o plačanju krajevnega samoprispevka 
v ta namen. Sestavil se bo cestni svet, 
ki bo skrbel za redno popravilo in 
vzdrževanje cest in kanalizacije.

Plan kmetijstva je izvršen stood
stotno. Posevki so se opravili pravo
časno. Ckjkupi so se z hialimi izjema
mi v vseh pridelkih dosegli in prese
gli. Plan gozdarstva je izvršen v ce
loti.

Trgovina in preskrba sta v dobrem 
stanju, želi se pa njuno izboljšanje. V 
ta namen se je poverjenik povezal z

gie k temu, da bodo kmetijski proiz
vajalci premišljali bolj kot doslej kaj 
bodo kupili in koliko. Z možnostjo na
kupa blaga brez omejitve bodo uvideli 
kmetje, da je treba posvetiti več skrbi 
dvigu proizvodnje. V naših centrih bo
mo skrbeli za povečanje tržiščne trgo
vine in dotok blaga iz socialističnega 
sektorja. Ze obstoječe trgovine držav
nih posestev v Trbovljah in Zagorju 
nam kažejo, kako z dotokom blaga pa
dajo cene in se dviga dotok tudi iz 
privatnega sektorja, ker potrošniki 
vedno manj sami iščejo blago pri 
kmetu.

Naša dolžnost je, da ukrepe naše 
oblasti podpremo na terenu s svojim 
sodelovanjem. Predvsem se morajo za
ostriti kriteriji pri prevzemanju po
trošnikov na zagotovljeno preskrbo. 
Naj ne bo več primerov, da se nakaz
nice izdajajo dela sposobnim ljudem, 
čeprav niso zaposleni, ali takim po
sestnikom, ki so zaposleni v industriji, 
pa prejemajo živila, za katera imajo 
doma obvezno oddajo. Tudi se mora 
poostriti borba za pravočasno izvršitev 
odkupov. Vsaka nedoslednost v odku
pih škoduje redni preskrbi naših de
lovnih ljudi. Neizprosno moramo pre
ganjati vse špekulante, ki bi hoteli iz
koriščati zaradi suše pomanjkanje ne
katerih kmečkih pridelkov in z navi
janjem cen izkoriščati delovne ljudi. 
Preprečiti moramo vsako drobljenje in 
neodgovornost z razpolaganjem fondov 
ter jih usmerjati edino preko trgovine.

S skupnimi napori in vsestransko 
pomočjo bo sprovedba novega sistema 
znaten doprinos k utrditvi našega so
cialističnega gospodarstva.

rudarskimi magazini m s potrošniški
mi in kmetijskimi zadrugami. Na ta 
način bo o problematiki v preskrbi na 
tekočem fft bo lahko stavljal koristne 
predloge za njeno izboljšanje.

Za podporo 45 onemoglih črpa od
sek za soc. skrbstvo mesečno okrog 
25.900 din iz proračuna. Po potrebi se 
delijo tudi enkratne podpore. Odseku 
pomaga organizacija AFZ z nasveti in 
pripioročili.

Delo v prosvetnem sektorju se od
vija zadovoljivo. Solarn se nudi v 
okviru razpoložljivih sredstev vsa po
moč Lansko leto se je delno popravila 
topliška šola. Glavni problem pred
stavljajo slabi učni uspehi v zagor
skih šolah. Izvršni odbor si prizade
va, da pridobi starše prizadetih otrok 
za sodelovanje s šolo.

V teku leta je bil odpoklican pover
jenik za preskrbo zaradi slabega dela. 
Storjen je sklep, da se izmenja tudi 
poverjenik za soc. skrbstvo. V sploš
nem se člani izvršnega odbora odli
kujejo s čutom odgovornosti do zau
panega jim dela, zato bo delo odbora 
plodonosno tudi v prihodnje.

Obljuba dela dolg
Zveza borcev v Trbovljah si je lan

sko leto zadala nalogo, da postavi ob 
glavni cesti v Trbovljah pri gostilni 
Povše spomenik heroju in mučeniku 
Francetu Fakinu. Z deli so pričeli že 
v lanski jeseni, vendar so se ta zaradi 
slabih organizacijskih prijemov usta
vila. Pred kratkim je mestni odbor 
ZB Trbovlje na širšem zborovanju 
sklenil, da se započela dela do 27. 
aprila t. 1. dokončajo. Dogovorjeno je 
bilo, da z deli pričnejo 7. januarja. 
Tako se je cementarna obvezala, da 
bo poslala 20 mož, prišla pa sta samo 
dva, mestna podjetja bi morala dati 
25 ljudi, vendar je prišlo na dela sa
mo 11 mož. Prav tako je OLO Trbov
lje poslal namesto 10 samo 4 ljudi, 
zahodni obrat rudnika je dal 10, 
vzhodni obrat pa 6, medtem ko sepa
racija, ki bi morala poslati 6 mož, ni 
dala nobenega. Največ ljudi so dale 
CRD in sicer 25. Tako je bilo na de
lu namesto 136 samo 45 mož.

Zveza borcev mesta Trbovlje pozi
va ponovno vse člane in ostale, da 
sodelujejo pri postavitvi spomenika 
velikemu borcu Fakinu.

izvršni odbor KLO Ze gorje
pved novimi nalogami
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Lep* mspeiu
trboveljskih frontovcev v tekmovanju za počastitev 
10 obletnice OF Siovenije

Na območju MLO Trbovlje deluje 
18 terenov, ki so se vsi vključili v 
tekmovanje v čast 10. obletnice OF 
Slovenije. V prvih treh mesecih so 
dosegli lepe uspehe, kjer so prido
bili 152 novih članov. Mesto Trbovlje 
je bilo v času volitev v odbore OF 
in v okrajni ljudski odbor razgibano, 
saj je bilo 42 množičnih zborovanj. 
Članarino OF so dvignili za 22, pri
spevke za soc. fond pa za 5%. Poleg 
manjših političnih sestankov je bilo 
v Trbovljah veliko množično zboro. 
va?ije v času zasedanja Ljudske skup. 
ščine in sprejema predloga za podalj
šanje petletnega plana. Meseca decem
bra so izvolili v vseh terenih 12 po
trošniških svetov, v katerih sodeluje 
108 aktivistov. Nadalje je ljudska in
špekcija izvršila v zadnjih dveh me
secih 36 uspelih pregledov. Poleg do
sedanjih 7 mlečnih kuhinj sta se v 
decembru odprli še dve. Ob volitvah
V okrajni ljudski odbor so imeli vsi 
tereni medsebojno tekmovanje. Prvo 
mesto je dosegel XI_ teren.

Kulturno prosvetno delo
Tudi pri kulturno-prosvetnem delu 

Se zaznamuje napredek. Ljudska uni
verza je imela v decembru dve uspe
šni predavanji. Dobro je uspela na
dalje akademija v počastitev Dneva 
JA. Dramska sekcija sindikata je ime. 
la v zadnjih treh mesecih 12 uspelih 
prireditev, od teh 4 v decembru. Ve
seli teater v Trbovljah je imel na 
Silvestrov večer dva nastopa,. Novo
ustanovljeno lutkovno gledališče je 
pril jedilo pri Novoletni jelkii jsvoje 
pome predstave Mešani peski zbor je 
priredil dva koncerta, moški zbor 
»Zarja« pa se pridno pripravlja na 
koncert v januarju.

S pomočjo OF je organizacija AFZ 
pripravila praznovanje Novoletne jel
ke v Trbovljah. Teh prireditev je bilo 
12 in! sicer za predšolsko mladino ter 
za socialna šibke upokojence. Obdaro
vanih je 3500 otrok in 300 odraslih. 
Najboljši je XI. teren, nadalje XVI. 
teren, ki je dal s svojo gledališko 
družino v počastitev 10. obletnice OF 
eno predstavo. Pri organizaciji član
stva je dober XIV. teren in teren na 
Kleku.

V treh mesecih je bilo izvršenih
56.848 prostovoljnih ur

Lepe uspehe so dosegli trboveljski 
frontovci tudi pri prostovoljnem delu, 
kjer so opravili 48.183 prostovoljnih

ur in sicer pri gradnji stanovanjskih 
hišic 3261 ur, pri postavitvi spomeni
ka ZB 450 ur, pri gradnji provizorija 
za fizkulturo 1673, pri vzdrževanju 
cest 1200 ur na ekonomiji Hotemež 
1800 ur, pri Partijskem domu 9000 ur, 
izboljšanju kanalizacije po terenih 
960 ur, pri prevozu blaga za RK 600 
ur, pri mlečnih kuhinjah 200 ur, pri 
gradnji počitniškega doma na Parti
zanskem vrhu 210 ur, pri Novoletni 
jelki 1200 ur, pri gradnji zadružnega 
doma na Kleku 934 ur, krasitvi 
volišč 623 ur, za dosego plana rudnika 
pa 19.784 ur.

Ko so vsi delovni kolektivi spreje
mali nove obveze, da počastijo 10. ob
letnico OF, so se na pobudo MK KPS 
Hrastnik sešli zastopniki vseh društev 
v Hrastniku, da se tudii oni pogovore 
o svojem delu in sprejetju novih ob
veznosti. Temu vprašanju se dosedaj 
ni posvečala potrebna pažnja. Društva 
se niso obveščala medsebojno o svo
jem delu in niso vedela, ali je delova
nje društva uspešno ali ne.
• Na tem sestanku so se društva teme
ljito pogovorila o delu v minulem letu. 
Nekatera društva so svoj delovni plan 
presegla, s številnimi udarniškimi ura
mi pa pomagala podjetjem k izvršitvi 
planskih nalog. Tako je lovska druži
na v Hrastniku svoj plan oddaje me
sa prekoračila za 40 9t>, izvršila pa 
mnogo udarniških ur na rudniku brez
plačno. Telovadno društvo je bilo v 
izvršitvi svojih nalog agilno in tudi 
rudniku pomagalo k izpolnitvi plana, 
za kar so dobili za telovadnico potreb
no kurjavo. To društvo bo priredilo

V Ravenski vasi so
V Ravenski vasi (preje Sv. Urh) ni 

velik frontni odbor, toda vseh 165 vo- 
liicev je članov OF, ki se svojih dol
žnosti zavedajo,

V tekmovanju za 10. obletnico OF 
so dosegli lepe uspehe, saj so izvršili 
oddajo pridelkov stoodstotno, prav 
tako jesensko setev in oddajo davkov, 
kar je zasluga pravilnega političnega 
dela. Volitev OF so se udeližili z 
99,8%, volitev v OLO Trbovlje pa 
100. odstotno. Tudi na zbore volilcev 
je prišlo 70 —; 80% članov, kar je 
spričo okoliščine, da jih ihnogo dela 
na rudniku, dober obisk.

S članarino in pobiranjem prispevka 
za socialni fond niso v zaostanku. Pri-

Pri kulturno-prosvetnem delu je 
bilo izvršenih v treh mesecih 14.956 
ur in sicer pri godbi 2100 ur, pevsko 
društvo Zarja 3240 ur, dramsko gle
dališče 4100 ur, mešani pevski zbor 
3040 ur, pri Novoletni jelki pa 2476 
ur. Samo y decembru je bilo oprav
ljenih 27.350 ur Najbolj so se izkazali 
rudarji, ki so dali nad 12.000 prosto
voljnih ur, prav tako tudi drugi fron
tovci. (Pri kulturno-prosvetnem ;delu 
je bilo v decembru opravljenih 6374 
prostovoljnih ur.

Zelo so se odlikovali nekateri tere. 
ni, tako je XII. teren izvršil 2873 ur, 
XI, teren 1407 ur, na Kleku pa 934 
ur.’

Lepe uspehe zaznamujejo v tekmo
vanju za počastitev 10. obletnice OF 
tudi ostala društva in organizacije.

akademijo na Dolu pri Hrastniku in 
v Slovenj gradcu, pomagalo pa tudi dru
gim organizacijam. Prav tako je Pla
ninsko društvo Hrastnik opravilo nad 
4000 ur pri ureditvi koče na Kalu in 
napeljavi vodovoda in bo tudi letos s 
s svojim delom nadaljevalo. Tudi av- 
to-moto društv® je izvršilo svoj letni 
plan, kar je razvidno iz nekega dru
gega članka. Vsa društva, kakor 
SKUD, gasilci, SSD Bratstvo in še 
druga so izpolnila svoje planske ob
veznosti razen radioamaterjev in to 
zaradi pomanjkanja materiala. Dobro 
deluje nadalje foto- in kinoamatersko 
društvo.

Vsa društva so se na skupnem se
stanku obvezala, da bodo v počastitev 
10. obletnice OF svoje delo še bolj 
poživila, sklenila pa tudi, da se bodo 
predstavniki vseh društev sešli me
sečno po enkrat, da pregledajo že 
storjeno delo ter napravijo načrte za 
izvršitev nadljnih nalog. R. F.

frontovci na delu
pravili so svojim najmlajšim lepo No. 
voletno jelko, kjer so žene opravile nad 
200 prostovoljnih ur. Odbor OF je 
imeli tri redne seje, dve pa zaradi elek
trifikacije. Pri gradnji 3 km dolgega 
daljnovoda so opravili 1.075 delovnih 
ur. Pričeli so tudi s praktičnimi te
čaji ter imeli v decembru predavanje 
o sadjarstvu.

Akoravno je okoliš Ravenske vasi 
raztresen, so člani OF redno obisko
vali tečaj PAZ, ki ga je opravilo 
15 članov. Za leto 1951 imajo velike 
načrte. Osnovati si hočejo tudi koti
ček, da se bodo lahko večkrat sesta
jali in imeli študij.

Vsa društva v Hrastniku tekmujejo v počastitev 
10. obletnice OF. Slovenije

Uljena sfika
Zgodba iz mladih dni

Sedela sta v delovni sobi internata 
gimnazije: Jože Volnar, mlad dobro, 
srčen fant, in Tone Vilhar, visok, bled 
šestošolec.

Bila sta že več let Intimna prija
telja in nista imela med seboj skriv
nosti, Rada sta se imela, vse sta sl 
zaupala. Celo pisma, ki šta jih dobi
vala od časa do časa od doma, sta si 
drug drugemu prebirala.

Nekega dne pa je prejel Tone pismo, 
ki ga prijatelju ni pokazal.

Vsa pošta je šla najprej skozi roke 
predstojnika internata, ki je v jedil
nici pred večerjo pregledoval naslove, 
nato pa razdelil pošto študentom. Bilo 
je tudi neko pismo za Toneta.

Ko mu ga je predstojnik izročil, je 
Tome napravil kolikor mogoče ravno. 
duše obraz.

»Damska pisava!« je pripomnil pred
stojnik ter se pomenljivo nasmehnil.

»Od moje matere!« mu je odgovoril 
Tone kolikor mogoče mimo, vendar 
je čutil, kako mu je silila kri v glavo.

Pismo je vtaknil naglo v notranji 
žep suknjiča. Ko je potipal po ovitku, 
je čutil, da je bilo v pismu nekaj tr
dega.

»Njena slika!« je zavriskalo v njem.

Postal je silno nestrpen in ni mo. 
gel pričakali konca večerje.

Po dolgom čakanju je le zazvonilo. 
Odhitel je v dlelovno sobo, raztrgal 
ovitek pisma ter potegnil iz njega 
sliko.

»Da, ona je, njegova ljubljena Ma 
rija!« Bila je sestra njegovega prija
telja Jožeta.

Hitro je skril sliko v knjigo, ki je le
žala pred njim, kajti v delovno sobo 
so pričeli prihajati tudi ostali dijaki.

Naizadmje je prišel, kakor vsak ve
čer tudi Volnar Bil je osmošolec in 
predstojnik delovne sobe. Vsi so ga 
morali (brezpogojno ubogati. Ugovo
rov ni trpel.

Bil je dolg suh fant, velik kot ži
rafa. Toda (bil je mišičast, treniran 
športnik, ki je vsako prosto uro po- 
rabil za telovadbo. Vsem študentom 
je bil poznan kot odličen nogometaš, 
kolesar plavalec in telovadec.

Bil je tudi učitelj sabljanja v svo
jem razredu. Njegove zmožnosti so 
ostalim dijakom silno imponirale in mu 
ustvarile velik ugled.

Zaradi vseli teh prednosti se je ču
til nad ostalimi vzvišenega in je za
radi tega preziral kakršno koli drugo

dolo. Najraje si je za mizo prekrižal 
roke, naslonil nanje glavo in zadre, 
mal. Kakor hitro pa je vstopil v de
lovno sobo inšpektor internata, je bila 
dolžnost poleg sedečega tovariša, da 
ga takoj zbudi V takih primerih je 
Volnar planil kvišku, vzravnal glavo 
in napravil silno učen obraz, ako. 
ravno so se mu na čelu še poznali 
odtisi od rakava.

Tako je bilo tudi tistega dne.t Tone 
je čakal, kdaj bo Volnar zadremal. Vzel 
je iz predala miznice knjigo, v katero je 
skril sliko ljubljenega dekleta. Stran 
knjige, kjer je imel spravljeno sliko, 
je vzdignil tako, da ni videl slike Jože, 
ki je sedel pol’e g njega. Bil je tako 
zaverovan v lep obraz svoje Marije, 
da ni opazil, kako je prišel po prstih 
za njegov hrbet nek sedmošolec, ki mu 
je gledal čez ramo.

»Glej, glej, naši fantje imajo že lju
bice! Kje pa si iztaknil to staro škatlo?«

Tone se je zdrznil. Zbadljiva opazka 
je prišla nepričakovano.

»Daj sliko sem!«
»Kaj te pa briga!« zavpije jezno Tone 

in ga sune s pestjo s tako silo, da se je 
študent zapotekel.

Ta poraz je sedmošolca zaradi dru
gih silno grizel. Planil je nad Toneta. 
Ker pa je bil ta močnejši, ga je vrgel 
ob tla in mu prisolil par krepkih 
zaušnic.

Odbor OF Župa je v tekmovanju 
boljši kot odbor OF Dobovec
V počastitev 10. obletnice OF sta 

si frontna odbora Dobovec in Zupa 
napovedala tekmovanje. V decembru 
so frontovci na Dobovcu dosegli lep 
uspeh, saj so se udeležili volitev sto
odstotno, pomagali so pri elektrifika
ciji Kijučevce z 225 prostovoljnimi 
urami, nadalje so volilci stoodstotno 
vključeni v OF, prav tako pa pomaga 
frontni odbor KLO pri izvrševanju 
njegovih nalog, popisu živine, odku
pih itd. Množični sestanki so bili zelQ 
dobro obiskani, izobraževalni in dra- 
matski tečaj tudi delujeta ter so sl 
v decembru ustanovili kultumo-pro* 
svetni odsek.

Tudi v sosednjem odboru OF Zupa 
ne zaostajajo mnogo, saj so pri prot? 
stovoljnem delu celo boljši, ker so pri 
postavljanju električnih drogov, ko; 
panju jam ter pri transformatorski 
postaji opravili 435 ur. Novi odbor s% 
sestaja redno, uredili so plačevanje 
članarine, ki se pobira sedaj mesečin). 
Lastenga lokala nimajo, zbirajo sei psi 
v gostilni Kovač, kjer so organizirali 
skupno poslušanje radijskih oddaj, tai 
mesec pa nameravajo pričeti z izobra* 
ževalnim tečajem.

Na rudniku Zagorje so 
izvršili volitve v sindh 

kalne odbore
Dne 13., 14. in 15_ t. m. so pri rud

niku Zagorje opravili volitve y vseh 
sindikalnih odborih. Povprečna ude
ležba na volitvah je bila 85%. Absti
nence ni bilo. Ostali, ki niso prišli 
na volitve, so bili na delu. Najboljši 
obrati so bili apnenice, strojni obrat 
in jamski obrat Podstrana, kjer so vo
lili skoraj 100%.

Iz poročil in diskusije na občnih 
zborih je razvidno, da je bilo sindi
kalno delo v preteklem letu pomanj
kljivo v pogledu politično, ideološke 
prevzgoje delovnega kolektiva, bilo pa 
je zelo aktivno pri izbojaijevanju plan
skih nalog, kar se zlasti vidi iz izvr
šenega prostovoljnega dela. V upra\hie 
odbore sindikalnih odborov so bili iz. 
voljeni najboljši člani sindikalne orga. 
nizacije v jamskih obratih, zlasti IZ 
vrst udarnikov, tako da to z izme
njavo starih in vključitvijo novih čla
nov v upravne odbore delo v nove«! 
letu bolj uspešno kot v preteklem!. 
Na občnih, kakor tudi na predivoliv- 
nih sestankih so bili podani referati 
o zunanje- in notranje političnem 
položaju kjer so se zlasti poudarili 
vzroki za podaljšanje plana za eno 
leto.

Občni zbor podružnice rudarjev * 
Zagorju bo dne 18. II 1951.

»To imaš za staro škatlo!« mu je 
dejal Tone ves rdeč.

V ta nepričakovan spopad so se 
vmešali še drugi in nastal je splošen 
pretepel. Tone se je branil na vse pre- 
tege. S pestmi je bil okrog sebe, da 
se ubrani tolikih napadalcev.

Med tem hrupom in pretepom se 
zbudi Volnar, Razveselil se je te
peža, kajti dal mu je najlepšo priliko, 
da pokaže svoje moči. Prišel je za 
hrbet Toneta, ga objel od zadaj in ga 
čvrsto zgrabil za roke, da se ni mo
gel ganiti.

Tu je dobil užaljen sedmošolec zo
pet pogum Skočil je k Tonetu in ga 
udaril po obrazu, da se Inu je vlila 
kri iz nosa.

Vendar se študent svoje zmage ni 
veselil dolgo, Volnar, ki v zadetku ni 
vedel, zafeaj je nastal pretep, je spo
znal, da ni ravnal viteško. Spustil je 
Toneta, stopil k sedmošolcu in mu 
pripeljal par krepkih klofut.

»Sleva, strahopetna! Ali te ni sram?«
Natoje Volnar stopil k Tonetu, ki 

je sedel z glavo naslonjen na mizo in 
komaj zadrževal solze.

»Oprosti! Tega nisem hoteli Zal mi 
je!«

Nek drug dijak, pa je medtem iz
trgal Tonetu sliko’in jo kazal okrog.

»Volnarju je podobna!«
»He, Volnar, ali ni to tvoja sestra?«

(Konec prihodnjič).
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Kotiček za naše kmetovalce
Kako se izvaja popis živine v trboveljskem 

okraja in predpriprava za to
V času od 16. do 25. t. m. se vrši 

popis živine na vsem področju naše re
publike. Za priprave in pospeševanje 
razvoja v kmetijstvu je potrebno pra
vočasno ugotoviti stanje in spremembe 
na osnovi kmetijskih fondov. Ker je 
pomen živinskega fonda velik in spre
membe številčnega stanja znatne, je 
nujno, da ugotavljamo te podatke vsa
ko leto.

I.etos se vrši popis živine v široki 
obliki. Popis, ki se je pričel 16. t. m., 
nam bo dal poleg pokazateljev živin
skega fonda tudi vse ostale pokazate
lje. Tako zajema popis vso stanovanj
sko površino v vseh tistih krajih, kjer 
se popis stanovanj v letu 1949-50 še ni 
izvršil, površino hlevov za veliko ži
vino, popis strojev, vse zemljiške po
vršine ter porabo elektr- energije v 
gospodarstvu in gospodinjstvu.

Za to veliko gospodarsko akcijo so 
potrebne skrbne priprave. Okrajna ko
misija se je sestavila pravočasno, prav 
tako krajevne komisije. Popis bodo iz
vršili popisovalci po navodilih okrajne 
oz. republiške komisije. To važno na
logo pa niso razumeli vsi naši krajev
ni odibori.

Kultura ii
V Hrastniku so poživeli

V Hrastniku je vladalo že dalja ča
sa pri kulturno-prosvetnem delu ne. 
kako mrtvilo in to deloma iz objektiv, 
n ih, pa tudi iz subjektivnih razlogov. 
Da se ta nedostatek odpravi je IO 
KLO Hrastnik imenoval koordinacij
ski svet, ki je sestavljen iz kulturno, 
prosvetnh delavcev SKUD »Aleš Kap. 
la« in Telovadnega društva Hrastnik.

Ta svet se je te dni na svoji seji 
pogovoril o poživitvi tega dela, zlasti 
še v tekmovanju v počastitev 10, ob
letnice OF. Sklenili so, da bodo po 
mladili moški pevski zbor ter ustano
vili tudi mešani zbor, poleg tega pa 
bodo tudi ostale sekcije SKUD sode
lovale v tem tekmovanju. V februarju 
bodo organizirali Prešernovo prosla. 
vo, uprizorili Gogolja »Ženitev« tei 
Gobčevo opereto »Planinska roža«, 
pionirsko gledališče pa bo nastopilo 
z igro »V kraljestvu palčkov«. V me
secu marcu nameravajo uprizoriti Lin. 
hartovo »Zupanovo Micko«. Telovad- 
no društvo bo že ta mesec gostovalo 
z akademijo na Dolu pri Hrastniku in 
v Slovenjem Gradcu.

Ker je v Hrastniku mnogo mladine, 
ki potrebuje svojo zabavo in jo je 
dosJetj našla le v gostilnah in pri 
plesu raznih nemoralnih plesov, je 
bil storjen sklep, da se preskrbi plesni 
učitelj, ki bt> učil mladino narodne in 
druge družabne plese, ne bo pa do. 
puščal nesposobnih plesov Ta sklep 
zasluži vso pohvalo. Razmišljajo naj 
o njem tudi ostali večji kraji našega 
okraja.

Na rudniku je že ustanovljena Ljud
ska univerza, sklenili so pa, da po. 
kličejo v življenje tudi v spodnjem 
delu Hrastnika podobno ustanovo. Me. 
seča februarja nameravajo pričeti z 
večerno gimnazijo, kar je prav tako 
Vredno vse pohvale

Kulturno-prosvetni' svet se je zavzel 
za izvršitev navedenih nalog. Tako se 
bo kultumo-prosvetno delo v Hrast, 
niku poživelo in prizadevalo izvršiti

Ureja uredniški odbor. — Odgovor
ni urednik Stane Šuštar. — Naslov 
uredništva: Trbovlje, uprava rudnika 
rjavega premoga Trbovlje - Hrastnik.

Telefon 54. — Bančni račun pri 
NB Trbovlje 614-31122-0. — Tiska Ti
skarna »Slovenskega poročevalca« v 
Ljubljani. Poštnina plačana v go
tovini. Četrtletna naročnina v letu 
1951 je 25.— din, polletna 50— din, 
celoletna 100.— din. — »Zasavski 
udarnik« izhaja vsak petek. — Dopise 
sprejemamo do vsakega ponedeljka.

Na instruktivni sestanek, ki ga je 
priredila okrajna komisija v štirih 
centrih, ni poslal KLO Turje nobenega 
člana komisije, prav tako ne KLO Ra
deče in Loke-Kisovec, KLO Dol pri 
Hrastniku j« poslal na ta sestanek 
predsednika popisne komisije, ni pa 
poslal nobenega popisovalca. KLO Ga
berške ni poslal na ta informativni se
stanek niti popisovalca niti nobenega 
člana komisije. Vsekakor bodo morali 
vsi ti KLO v času popisa polagati ve
liko več pazljivosti pravilni izvedbi 
popisa, ker bi bil v nasprotnem pri
meru ta popis površen.

Pretekli teden je okrajna komisija 
izvršila pregled celotnega materiala 
za popis živine v vseh KLO ter ugo
tavlja, da se priprave vršijo dobro v 
Cemšeniku, Kotredežu, Zidanem mo
stu, Marnem, Podkumu in na Troja
nah. zelo slabo pa v KLO Dol pri 
Hrastniku, Turju in na Bregu.

Vso pomoč pa morajo nuditi ob tem 
delu na terenu brezpogojno naše mno
žične organizacije, ki naj kmetovalcem 
pojasnjujejo pomen tega popisa za na
daljnji razvoj našega planskega go
spodarstva. — Okrajna popisna komi
sija Trbovlje.

prosveta
k ul turno-prosvetno dele
važno življenjsko nalogo: izgraditi člo. 
veka dvignjenega čela in jasnega po. 
gleda. R. F.

»Triglavska bajka« 
in »Čarobne gosli« 

v Radečah
SKUD »Ivan Cankar« v Radečah si 

je v počastitev 10. obletnice zadal 
med drugim nalogo, da bo poživel 
mladinsko in pionirsko gledališče. 
Najprej so uprizorili v režiji tov. Mu
sarja »Triglavsko bajko«, s katero 
pa so imeli težave zaradi nerednega 
obiskovanja vaj in ker so bile vaje 
motene zaradi kina in drugih prire
ditev v isti dvorani. Vso pohvalo pa 
zasluži mladinski oder, ki je sodelo
val pri tej igri in je z disciplino lahko 
zgled starejšim igralcem.

Mladi igralci so nastopili ob Novo
letni jelki z igro »Čarobne gosli«. Igra 
je uspela in jo bodo še ponovili. Vsi 
so se potrudili, zlasti še tov. Mimi No
vakova, Brilej, Ravtarjeva in Pešec, 
ki so poskrbeli za lepe kostume, glas- 
fc , ples in ostalo. Mladim igralcem 
moramo izreči priznanje. Želimo, da 
nas zopet razveselijo s kako novo 
igro.

Mladina Apnenic v Za
gorju je izvolila svoje 

vodstvo
Vzlic odlašanju in pomanjkljivih 

priprav na predvolilnih sestankih je 
mladina aktiva LMS v apnenicah v 
Zagorju svoje volitve uspešno opra. 
vila ter si izvolila nov sekretariat in 
delegate za okrajno in rudniško kon 
ferenco. Mladinci so si dobro premi
slili, koga bodo volili v nov sekreta
riat; doslej so premalo obravnavali 
delavnost bivših članov sekretariata 
in se zadovojili s površnimi izgovori 
prizadetih.

Tov. obratovodja Jevšnik je sezna. 
nil mladince z vprašanji obrata in 
njegovega plana, hkrati pa ta vpraša
nja povezal z gospodarskim in politič. 
nim položajem doma in v svetu, se
kretar RK KPS pa je predočil mladi, 
ni pomen njenih sestankov v prid 
zavzemanja mladine za spoznavanje 
obratnih in vseh drugih problemov, 
ki jih mora poznati vsak mladinec.

Po volitvah so mladinci napravili 
plan dela, ki bo hkrati tekmovanje v 
čast 10, obletnice OF, in sicer bodo 
napravili izlet v Planico, priredili dva 
družabna večera, udeležili se bodo 
polnoštevilno skupnega študija s par

tijsko organizacijo, naročili se na gla. 
silo LMS, za uspešno izvršitev plana 
obrata pa bodo opravili 250 udarni 
ških ur. Ta mladina si želi obdržati 
prehodno zastavico najboljšega aktiva 
v Zagorju in si je v zvezi s tem za. 
dala obveze, da čim bolj dvigne svojo 
ideološko izobrazbo in stori čim več 
za izpolnitev plana svojega obrata.

Ljudska univerza v Zagorju 
je uspešna

Dne 12- januarja smo imeli v Za
gorju zanimivo predavanje- Profesor 
Kumer Janko, ravnatelj gimnazije v 
Zagorju, je v tem predavanju na po 
ljuden in razumljiv način obrazložil

nastanek zemlje, planetov, sonca, ko
metov itd. Prireditev se ’je vršila v 
okviru Ljudske univerze. Udeležba prf 
tem predavanju dokazuje, da so se 
Zagorjani začeli bolj zanimati za take 
teme kot doslej. Vsak napredni delov
ni človek bo skušal znanje razširiti in 
ravno predavanja Ljudske univerze 
mu nudijo priliko, da nadomesti to, 
kar se ni učil, ali pa da izpopolni 
svoje znanje. — Udeleženci so preda
vanje z zanimanjem poslušali. Kakor 
smo po predavanju čuLi, si mnogi žele 
predavanje o nastanku in razvoju živ
ljenja. Upamo, da nam bo Ljudska 
univerza v tem letu nudila še več 
predavanj o raznih problemih, ki za
nimajo vsakega mislečega človeka.

Lani ie obiskalo koio
na Sv. Gori 5955 izimtnikov

Iz občnega zbora planinskega društva Zagorje
Pred kratkim so Imeli planinci v 

Zagorju letnj občni zbor, kjer je 
upravni odbor polagal račun o delu 
v preteklem letu.

Društvo šteje 462 ljubiteljev planin, 
stva. V minulem letu je društvo usta
novilo planinsko skupino Kotredež, ki 
je s pomočjo matičnega društva zgra. 
dila kočo na Cemšeniški planini. Za. 
gorski planinci so dokončno uredlii 
svojo kočo na Sv. Gori, ki ima sedaj 
50 ležišč, izvršili pa tudi pripravljalna 
dela za elektrifikacijo te koče Člani 
odbora so neutrudno na delu ter za. 
znamujejo markacijski, propagandni, 
foto-odsek in ostali lepe uspehe. Tudi 
oitežkočeno preskrbovanje planinskih 
postojank v preteklem letu so uspešno 
premagali. Številni odborniki so z na
sveti in praktičnimi izkušnjami aktivni 
tudi v ostalih organizacijah. Sodelo. 
vanje s sindikatom rudarjev kaže lepe 
uspehe, prav tabo ima uprava rudnika 
za društo vse razumevanje

Zaznamuje se porast obiska naših 
planin. Kočo na Sv. Gorj je obiskalo 
lani 4.955 izletnikov. Zagorski rudarji 
hodijo ob prostih nedeljah v vse več. 
jem številu v planine. Tudi množični 
izleti šol So bili lansko leto številni. 
Izlete v Julijske in Savinjske Alpe je 
napravilo 11 skupin društva. Na te Iz
lete je šlo poleg alpininistov še veliko 
število drugih planincev, kar glede

na oddaljenost teh gorskih velikanov 
od naših krajev prav tako lep uspeh.

Množični izleti, sodelovanje z Zvezo 
borcev, odkrivanje spomenikov padlim 
borcem, utrjujejo povezanost članstva 
z drugimi množičnimi organizacijami. 
Tudi taborjenje je priljubljen način 
planinskega delovanja, zlasti mlajšega 
kadra, kjer se nudi posebno prilika 
za razvoj in učvrstitev planinskega to
varištva. Vsem takim akcijam nudi 
odbor vso moralno podporo, pri če. 
mer polaga posebno pozornost priteg. 
nitvi kmečke mladine v planinsko or
ganizacijo, ki na.j pokaže pravo pot 
v družabno življenje, hkrati pa naj 
poveže industrijsko mladino s kmečko. 
Fotografija, predavanja in skupni is- 
leti so uspešno sredsto za dosego le. 
pega cilja planincev.

Za dvig narodnoobrambne zavesti 
bo društvo v prihodnje sodelovalo pri 
predvojaški vzgoji mladine in dalo na 
razpolago svoje strokovnjake in vodiče, 
kar bo pripomoglo k utrditvi obrana, 
bne moči naše ljudske skupine.

Društvo je sprejelo tudi tekmovanje 
OF in se resno trudi, da izpolni za
dane si obveze.

Razmah planinstva v Zasavju je v 
veliki meri pripisati dobremu vodstvu 
zasavskih planinskih društev, od ka
terih ima zagorsko društvo kot naj. 
starejše v tem predelu bogate izkušnje 
in tradicijo.

VAZNO OPOZORILO 
Nadaljnji razpored izdajanja osebnih 

izkaznic za mesto Trbovlje 
XIV. teren

Dne 26. januarja ob pol 8: Retje 88, 
108. — Ob 9: Retje 113, 89 91, 104. —’ 
Ob 10: Retje 27, 102, 52.’— Ob 11: 
Retje 38, 118. — Ob 14: Retje 119 120. 
Ob 15: Retje 121, 122. — Ob 16: Re
tje 123,164.

V soboto 27. januarja od pol 8 do 
13 vse hiše naselja starega Limberga.

V ponedeljek 29. januarja od pol 8 
do 12 in od 14 do 17 naselje novega 
Limberga.

Dne 30. januarja ob pol 8: Retje 14. 
15, 16. — Ob 9: Retje 17, 18, 19, 78, 
12, R2. — Od 10 do 12 vsi zamudniki 
XIV, terena. — Od 14 do 17 vsi za
mudniki XIV. terena

ZASAVSKI OCVIRKI
Trboveljčani, zlasti pa mladina, so 

navdušeni za Tarzanove filme. Tako je 
bilo minulo sredo pred predvajanjem 
filma »Tarzan v New Yorku« na dvo
rišču Delavskega doma toliko ljudi, 
da so se oni, ki hodijo čez to dvo
rišče po drugih opravih, le s težavo 
prerili skozi gnečo čakajočih ljubite, 
ljev Tarzana — Upajmo, da pride 
čas, ko bo naša mladina z enako vnemo 
obiskovala razna poučna predavanja 
in izobraževalne tečaje, kjer se bo 
nedvomno več naučila kot od Tarzana 
in njegove ljubke »Cite«.

* * *

Po celih Trbovljah že več tednov 
ne dobiš črne kreme za čevlje, kar 
spravlja prizadete v nevoljo. Se huj
še pa je bilo minuli ponedeljek, ko 
so naši kadilci zvedeli, da so se ci
garete podražile za sto odstotkov. —

Najbolj pametno so storili oni, ki so 
nehali kaditi že davno pred podra. 
žitvijo izdelkov. To je koristno za 
zdravje in — žep!

KINO TRBOVLJE 
predvaja angleški film 

»NORO SRCE«
Predstave od četrtka dalje.

PREKLIC
Preklicujem izgubljeno osebno Izkaz

nico ser. št. F-0715118 reg. št. 1808, 
500 ind. bonov, 1 oblačilno karto, sta
ro osebno izkaznico, legitimacijo PAZ 
in 4 živilske nakaznice na ime Brici 
Ljudmila, Trbovlje I — Loke 476.

RAZGLAS
V soboto 13. t. m. sem izgubila na 

potj od Lok 126 (Kurja vas) do rudar
skega magazina zlato žensko zapestno 
uro. Prosim poštenega najditelja, da 
mi jo proti lepi nagradi vrne. — Rup
nik Pavla

SINDIKALNO GLEDALIŠČE 
TRBOVLJE

v soboto, dne 20. januarja 1951 
ob 19.30 v dvorani Del. doma 

Carlo Goldoni:
»KRČMARICA MIRANDOL1NA« 
Stirinajstič. Komedija je na no
vo naštudirana in opremljena 
s pevskimi in glasbenimi vložki, 
ki jih je na besedilo Poldeta 
Odlazka priredil Jože Skrinar- 
Sodeluje pomnožen trboveljski 
plesni orkester. Vstopnice se do
be v predprodaji v knjigarni 
državne založbe v Trbovljah

Ali si še poravnal 
zaostalo naročnino


